



The 2012 calendar of the CIK-FIA Championships (partially) voted

23.09.2011



The FIA World Motor Sport Council which met on 23 September in Singapore has validated the proposed calendar of the CIK-FIA Championships, Cups and Trophies submitted for the 2012 season. This proposal included most of the dates and venues selected for next season but the final and complete version of the calendar will be ratified at the next World Council session, in December.

The addition of one event to the calendar is being studied, and so is the entry of the Monaco Kart Cup; as for the CIK-FIA European Superkart Championship, it is yet to be finalised as it has only been possible to officialise two out of the three scheduled rounds.

The main change compared to the usual format of the CIK-FIA Championships concerns the European Championships of the KF2 and KF3 categories, the number of events of which is increased to two, in replacement of the current format which comprises two regional (North and South) qualification events followed by a final. Addition to the eligibility criteria governing the World Cups for these KF2 and KF3 categories: the mandatory participation in both rounds of the European Championship for those Drivers who have entered it.

CIK-FIA «U18» KARTING WORLD CHAMPIONSHIP (DRIVERS UNDER 18 YEARS OLD)

06-08/07 Braga (PRT)
24-26/08 Angerville (FRA)
TBA Bahrain (BHR)

CIK-FIA WORLD KF1 CHAMPIONSHIP

26-29/04 Varennes s/Allier (FRA)
17-20/05 Suzuka (JPN)
18-22/07 PF Int'l, Brandon (GBR)
06-09/09 Sarno (ITA)
18-21/10 Macau-Coloane (MAC)

CIK-FIA KARTING ACADEMY TROPHY

06-08/07 Braga (PRT)
24-26/08 Angerville (FRA)
TBA Bahrain (BHR)

CIK-FIA WORLD CUPS FOR KF2 & KF3

20-23/09 Zuera (ESP)

CIK-FIA WORLD CUPS FOR KZ1 & KZ2

06-09/09 Sarno (ITA)

CIK-FIA EUROPEAN KZ1 & KZ2 CHAMPIONSHIPS

07-10/06 Wackersdorf (DEU)

CIK-FIA EUROPEAN KF3 CHAMPIONSHIP

26-29/04 Varennes s/Allier (FRA)

18-22/07 PF Int'l, Brandon (GBR)

CIK-FIA EUROPEAN KF2 CHAMPIONSHIP

07-10/06 Wackersdorf (DEU)

18-22/07 PF Int'l, Brandon (GBR)

CIK-FIA ASIA-PACIFIC KF2 CHAMPIONSHIP

17-20/05 Suzuka (JPN)

CIK-FIA EUROPEAN SUPERKART CHAMPIONSHIP

TBA TBA

TBA Snetterton (GBR)

07-09/09 Le Mans-Bugatti (FRA)

CIK-FIA KF2, KF3 & KZ2 VIKING TROPHY

15-17/06 Pori (FIN)

Le calendrier 2012 des Championnats de la CIK-FIA (partiellement) voté

Réuni ce 23 septembre à Singapour, le Conseil Mondial du Sport Automobile de la FIA a validé la proposition de calendrier des Championnats, Coupes et Trophées de la CIK-FIA qui lui a été soumise pour la saison 2012. Cette proposition comprenait l'essentiel des dates et lieux sélectionnés pour la prochaine saison, mais la version finale et complète du calendrier sera entérinée lors de la prochaine session du Conseil Mondial, en décembre. L'ajout d'une épreuve au calendrier est à l'étude, ainsi que l'inscription de la Monaco Kart Cup, et le programme complet du Championnat d'Europe CIK-FIA de Superkart reste encore à finaliser, seules deux des trois manches prévues ayant pu être officialisées.

Le principal changement par rapport au schéma habituel des Championnats de la CIK-FIA concerne les Championnats d'Europe des catégories KF2 et KF3, dont le nombre d'épreuves est porté à deux, en remplacement du format actuel qui comprend deux épreuves régionales (nord et sud) de qualifications suivies d'une finale. Sera inscrite dans les critères d'éligibilité régissant les Coupes du Monde des mêmes catégories KF2 et KF3 l'obligation de participation aux deux épreuves du Championnat d'Europe pour les Pilotes qui s'y seront engagés.

CHAMPIONNAT DU MONDE «M18» DE KARTING CIK-FIA (PILOTES DE MOINS DE 18 ANS)

06-08/07 Braga (PRT)

24-26/08 Angerville (FRA)

TBA Bahreïn (BHR)

CHAMPIONNAT DU MONDE CIK-FIA DE KF1

26-29/04 Varennes s/Allier (FRA)

17-20/05 Suzuka (JPN)

18-22/07 PF Int'l, Brandon (GBR)

06-09/09 Sarno (ITA)

18-21/10 Macau-Coloane (MAC)

TROPHÉE ACADÉMIE DE KARTING CIK-FIA

06-08/07 Braga (PRT)

24-26/08 Angerville (FRA)

TBA Bahreïn (BHR)

COUPES DU MONDE CIK-FIA DE KF2 & KF3

20-23/09 Zuera (ESP)

COUPES DU MONDE CIK-FIA DE KZ1 & KZ2

06-09/09 Sarno (ITA)

CHAMPIONNATS D'EUROPE CIK-FIA DE KZ1 & KZ2

07-10/06 Wackersdorf (DEU)

CHAMPIONNAT D'EUROPE CIK-FIA DE KF3

26-29/04 Varennes s/Allier (FRA)

18-22/07 PF Int'l, Brandon (GBR)

CHAMPIONNAT D'EUROPE CIK-FIA DE KF2

07-10/06 Wackersdorf (DEU)

18-22/07 PF Int'l, Brandon (GBR)

CHAMPIONNAT ASIE-PACIFIQUE CIK-FIA DE KF2

17-20/05 Suzuka (JPN)

CHAMPIONNAT D'EUROPE CIK-FIA DE SUPERKART

TBA TBA

TBA Snetterton (GBR)

07-09/09 Le Mans-Bugatti (FRA)

VIKING TROPHY CIK-FIA DE KF2, KF3 & KZ2

15-17/06 Pori (FIN)